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ELŐLAP

Berkenye Község Önkormányzata Képviselő-testületének

1. számú 

JEGYZŐKÖNYVE

Készült: 2020. január 27-én megtartott képviselő-testületi ülésről.

Ülés helye: Községháza Berkenye

Jelen vannak: German József polgármester
Molnár Gábor képviselő
Sághy Krisztián képviselő
Somlói Zsolt képviselő
Székely András Sándor képviselő
Árpásné Schlenk Judit jegyző
Kállai-Rácz Andrea pályázati referens
Nerpel  Árpádné a nemzetiségi önkormányzat részéről

Napirend:

1./ Beszámoló az elmúlt ülés óta végzett feladatokról
Előadó: German József polgármester

2./ 2020 évi költségvetés előkészítése
- fejlesztések listájának összeállítása
- állandó kiadások áttekintése
Előadó: German József polgármester

3./ Rendezvényterv átbeszélése, elfogadása
Előadó: German József polgármester

4./     Beszámoló a pályázatok állásáról, teendők
Előadó: German József polgármester

5./     Tájékoztató a közös hivatali átállásról, eddigi feladatok, személyi 
változások, további teendők
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

6./     Különfélék
cseh kapcsolatfelvétel, UPC-nek hozzájárulás
Előadó: German József polgármester

Árpásné Schlenk Judit jegyző

7./     Hatósági ügy tárgyalása
Előadó: German József polgármester

Árpásné Schlenk Judit jegyző
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Hozott határozatok: 1/2020.(I.27.) - 4/2020.(I.27.)

Hozott rendelet: nem volt

Zárt ülés volt.
Zárt ülésen hozott határozatok: 5/2020.(I.27.)
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Berkenye Község Önkormányzata Képviselő-testületének

1. számú 

JEGYZŐKÖNYVE

Készült: 2020. január 27-én megtartott képviselő-testületi ülésről.

Ülés helye: Községháza Berkenye

Jelen vannak: German József polgármester
Molnár Gábor képviselő
Sághy Krisztián képviselő
Somlói Zsolt képviselő
Székely András Sándor képviselő
Árpásné Schlenk Judit jegyző
Kállai-Rácz Andrea pályázati referens
Nerpel Árpádné a nemzetiségi önkormányzat részéről

German József polgármester köszöntötte a megjelenteket, megállapítja, hogy az ülés határozatképes,
azt 17 óra 00 perckor megnyitja és javaslatot tesz a meghívóban szereplő napirendi pontok 
megtárgyalására.
A napirendi pontok megtárgyalásával a testület egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 
tartózkodással) egyetértett.

A polgármester bemutatta a képviselőtestületnek a hivatal új dolgozóját, Kállai-Rácz Andreát, aki a
polgármesteri munka segítése mellett, közös hivatal alkalmazottjaként - Varga Richárddal történt 
megállapodás alapján - főként a pályázati feladatokat látja el Berkenyén, és Nógrádon is, feladatai 
közé fog tartozni a projektek és beruházások koordinálása, nyomon követése, valamint az ehhez 
kapcsolódó adminisztrációs munkák, és egyéb feladatok is.

1./ Beszámoló az elmúlt ülés óta végzett feladatokról
Előadó: German József polgármester

A napirend keretében a polgármester elmondta, hogy továbbra is előjönnek olyan ügyek, amelyek a 
polgármesteri átadásnál nem szerepeltek az átvett iratoknál. Ma derült ki hogy 1,9 millió forintos 
visszafizetési kötelezettség van az óvoda 2018-as beszámolójával kapcsolatban, a normatív támogatás
fel nem használása miatt.
Van el nem számolt pályázat, aminek elszámolása már folyamatban van.
A polgármester beszámolt arról, hogy próbálja a kapcsolatot normalizálni az előző vezetéssel, és a 
Faluszövetkezet vezetőivel.
Kérte, hogy készüljön egy leírás a problémás ügyekről.
A polgármester elmondta, hogy a karácsonyi ünnepség jól sikerült, köszönet illeti a nemzetiségi 
önkormányzat tagjait, és az összes résztvevőt, akik segítették a munkát. A visszajelzések pozitívak 
voltak.

German József polgármester:
A műfüves pályán is volt egy év végi közösségi rendezvény, amin kb. 40-50 ember vett részt.
A Málenkíj Robot rendezvény is megtartásra került a nemzetiségi önkormányzat szervezésében, méltó 
megemlékezés volt.
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Az önkormányzatnál az irattár rendbe lett téve, 860 kg irat került el selejtezésre és megsemmisítésre. 
A disznóvágás és a svábbál előkészület alatt van
A bölcsődével kapcsolatban be lett fizetve a gázcsonk áthelyezési díja 1.017.478,- Ft, ez a munkaterület 
átadás előkészületének első lépcsője. Ezt követi majd a bontás, ami plusz költséggel jár, ez szintén az 
idei évi költségvetést fogja terhelni. A Boltív Bau-val a szerződésmódosítás megtörtént.
A beruházást június 30-ig kell 50 %-os készültségre hozni, december végére kell készen lenni a 
bölcsődének.
A kultúrház újra használatba lesz véve közösségi célokra. A színpad festése szerdán megkezdődik, új 
függönyök feltétele tervben van. Az ifjúsági klub is elindul február 15-én.
Az orvosi rendelő nincs rákötve a csatornahálózatra, a szennyvíz nem az önkormányzat területén lévő 
emésztőbe van bekötve. A műszaki ellenőr szerint nem volt része a szerződésnek a rákötés, az volt a 
feltételezés, hogy ez már megtörtént. Előzetes becslések szerint ez közel 1-1,5 millió forintba kerül. 
Először a tulajdoni viszonyokat kell rendezni, mert a csonk, amire rá kell kötni, az sem az 
önkormányzat területén van, hanem a Faluszövetkezeté a terület.

German József polgármester: Az iskolával kapcsolatban decemberben volt egy megbeszélés a 
szülőkkel és a jövőbeli pedagógussal. A szendehelyi iskola szándéknyilatkozatot vár a szülőktől. A 
szülők elhatározottsága nagyrészt megvan, de vannak még hezitáló szülők. A beiratkozás április elején 
lesz. Fel kell keresni azokat a szülőket, akik már elvitték gyermekeiket. Az iskola újraindítása 
történelmi felelősség. Most van annyi gyerek, hogy el lehessen indítani, ha véglegesen megszűnik, 
akkor szinte lehetetlen lenne újrakezdeni. Van olyan szülő, aki nemrég költözött ide, és úgy 
nyilatkozott, hogy ha ezen múlik az újraindítás, ide hozza a gyereket, ez kell, hogy példa legyen.
Közösen tűztük a zászlóra, hogy legyen iskola, nekünk kell példát mutatni. Ha nem lesz iskola nincs
igazi jövője a falunak. 

A testület a polgármester beszámolóját egyhangúlag (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással)   
elfogadta. 

4./ Beszámoló a pályázatok állásáról, teendők
Előadó: German József polgármester

A napirend keretében Kállai-Rácz Andrea részletesen beszámolt azokról a pályázatokról, amelyet már 
sikerült áttekintenie.
Elmondta, hogy a sportpark pályázat egy 2016-os pályázat, évente kiválasztanak 10 települést, ahol 
megépítik a sportparkot. Ez a pályázat 2020-ig tart, ez a záróév de nyilvános felületen nem jelenik meg, 
hogy kinél építik meg a pályázatot.
A játszótér pályázatban csak eszközbeszerzés van, tereprendezés nincs. 2020. december 31-ig kell 

befejezni.

German József polgármester:
A Sportegyesületnek is van egy külön beadott pályázata kerítés építésre, az részben hasznosítható, ha 
a patak játszótér felőli oldalán lesz.

Kállai-Rácz Andrea pályázati referens:
A Rákóczi utcai felújítás 2018-ban megvalósult, az elszámolás 2020. január 21-én be lett adva, ezzel 
kapcsolatban hiánypótlás érkezett, amit január 31-ig kell teljesíteni.
A Magyar Falu programban elnyert temető fejlesztés pályázatban 48 férőhelyes urnafal szerepel, 
kerítés, térkő lerakása.
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A jegyző javasolta, hogy készüljön több látványterv, hogy véleményezni lehessen.
A polgármester fontosnak tartja, hogy a terület földmérővel ki legyen méretve, mielőtt a kerítés el lesz 
helyezve.

German József polgármester:
A Magyar Falu program keretében 2 másik pályázat is volt benyújtva, az óvoda felújítására és a 
Panoráma utca felújítására, sajnos mindkettő tartaléklistára került, és most jött az értesítés, hogy a 
tartaléklista is törlésre került.
Előfizettünk egy pályázatfigyelő rendszerre, aminek az összege 8.000 Ft havonta. Fontos, hogy jó és 
használható pályázatok készüljenek, minél többet profitáljunk ebből a falu érdekében.

A képviselőtestület tagjai a beszámolót ezután egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 
tartózkodással) az alábbi határozatot hozzák:

1/2020.(I.27.) képviselő-testületi határozat
Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete a pályázatokról 
szóló tájékoztatót elfogadja. Felkéri a polgármestert és a pályázati 
referenst, hogy továbbra is tanulmányozzák a pályázatokat, az azokkal 
kapcsolatos teendőket, és a testületet folyamatosan tájékoztassák.
Határidő: azonnal és értelemszerű
Felelős: polgármester és jegyző

2./ 2020 évi költségvetés előkészítése
- fejlesztések listájának összeállítása
- állandó kiadások áttekintése

Előadó: German József polgármester
Írásbeli előterjesztés csatolva

German József polgármester:
A költségvetéssel kapcsolatban a legfontosabb feladatunk, hogy összeállítsuk a fejlesztendő feladatok 
listáját, és hogy azok körülbelül mennyibe kerülnének. A könyvelők ezt berögzítik a rendszerbe, és 
megbeszéljük, hogy ebből mi az, ami megvalósítható.

Székely András Sándor alpolgármester részletesen elmagyarázta a telekkialakítással kapcsolatban 
készített táblázatát, tájékoztatást adott az eddig felmerült, illetve a jövőben felmerülő kiadásokról, és a 
várható forrásokról.

German József polgármester:
Azon kell dolgoznunk, hogy minél több telket el tudjunk adni, növelnünk kell a bevételt. Az 
ingatlantulajdonosokat meg kell győzni, hogy a közműfejlesztési hozzájárulást minél többen fizessék 
be. Fontos, hogy a telkeket hirdetnünk kell, tábla kihelyezés, szórólap, ingatlanos bevonása, 
kedvezmény adása. Kulcskérdés, hogy a telkeket el kell tudni adni.

Székely András Sándor alpolgármester részletes táblázatokat mutatott be a képviselőtestület részére a 
költségvetéssel kapcsolatban.
A képviselők számba vették, hogy milyen feladatok megvalósítására lenne szükség, és rangsorolták 
azok fontossági sorrendjét.



German József polgármester:
Megpróbáljuk rangsorolni a fejlesztéseket. Takarékos gazdálkodást fogunk folytatni, negyedévente 
felül fogjuk vizsgálni. Sok tételt nem tudunk előre, mennyibe fog kerülni, így lesznek változások.
Az óvoda felújítására megpróbálunk pályázatot keresni.

A képviselők egyetértettek abban, hogy   az ismertetett és átbeszélt elképzelések kerüljenek beépítésre 
az önkormányzat 2020. évi költségvetésébe.

3./ Rendezvényterv átbeszélése, elfogadása
Előadó: German József polgármester
Írásbeli előterjesztés csatolva

A képviselőtestület részletesen átbeszélte a rendezvénytervet. Kiegészítésre került több programmal 
(húsvét, majális, Berkenyéről elszármazottak találkozója) A polgármester elmondta, hogy a 
nemzetiségi önkormányzattal közösen tervezték meg, és közösen gondoskodnak az egyes programok 
előkészítéséről és kivitelezéséről is, kivétel a március 15-i rendezvény, amelyet csak a települési 
önkormányzat szervez.

A képviselőtestület ezután  egyhangúlag (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) elfogadta a 
2020-ra vonatkozó rendezvénytervet és az alábbi határozat született:

2/2020.(I.27.) képviselő-testületi határozat
Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete a 2020 évre szóló 
rendezvénytervét az alábbiak szerint fogadja el.
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A települési önkormányzat- a március 15-i rendezvény kivételével -
minden rendezvény megszervezéséről a nemzetiségi önkormányzattal 
közösen gondoskodik, együttesen vállalja a költségeket, és a felelősséget.
A testület felkéri a polgármestert, és a nemzetiségi önkormányzat elnökét, 
hogy a határozat végrehajtásáról, és a rendezvényterv közzé tételéről 
gondoskodjanak.
Határidő: azonnal és értelemszerű
Felelős: polgármester és nemzetiségi önkormányzat elnöke

A napirendhez kapcsolódóan felmerült még, hogy a programokat részletesen meg kell tervezni, át kell 
beszélni, és a következő ülésre be kell terjeszteni

5./ Tájékoztató a közös hivatali átállásról, eddigi feladatok, személyi 
változások, további teendők

Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Január 1-tól a közös önkormányzati hivatal székhelye Nógrádon van, a törzskönyvi nyilvántartás 
átvezetése megtörtént. A szükséges iratok polgármesterek általi elektronikus aláírása nem ment 
zökkenőmentesen. A közös hivatal részére az új bankszámla még nincs megnyitva, a 
Takarékszövetkezetnél nehezen halad az ügy. A finanszírozás februárig még Berkenyére érkezik, és a 
bérkifizetés is, ezt tételesen szét kell választani a két önkormányzat között, és majd elszámolni.
Rózsa Attiláéknak, akik informatikai feladatokat látnak el mindkét településen, már egy szerződés lesz 
megkötve január 1-től és költségeket a közös hivatal fogja fizetni, ez kb. 90.000 Ft havonta a két 
településen. 
Az átállással kapcsolatban sok nehézséget okozott az iratkezelés és iktatási rendszer. A rendszer nem 
tudta névmódosítással kezelni a változást, az összes korábbi ASP adatot migrálni kellett 2009-ig 
visszamenőleg, amióta elektronikus iktatás volt. Ez nagyon nehéz, bonyolult feladat volt. Több mint 1 
hétig tartott, ez idő alatt nehezen működött a hivatali adminisztráció, az adókkal kapcsolatos rendszer 
pedig egyáltalán nem működött, így torlódtak a feladatok.
Januárban elég sok határidős statisztikánk van, azokban is voltak nehézségek, több helyen kellett 

átállítani az új adatokat a módosulások miatt, rákérdezni, hogy van-e teendő.

A személyi változás, hogy Kaszmánné Piroska - aki részben a berkenyei önkormányzatnál részben a 
közös hivatalnál is foglalkoztatva volt - nem kérte a munkaszerződésének meghosszabbítását, így 
december 31-el megszűnt a munkaviszonya. Helyette Andrea lett felvéve, aki csak a közös hivatal 
munkáltatónál van foglalkoztatva.
Nógrádon Mlinárcsek Márta pénzügyes felmondott, helyére- pályázat során megfelelő képesítéssel-
Bekes Olga került felvételre. Volt olyan elképzelés is, hogy a Márti maradna, és mindkét település
könyvelését Nógrádon oldanák, meg. Ez sajnos nem sikerült, ezért Berkenye marad továbbra is a 
könyvelőnél. Márti megbízási díjasként segíti az új munkaerő betanulását, és az év lezárását.
A pénzügyi feladatokra nagyon nehéz megfelelő munkaerőt találni, ez sok önkormányzatnál jelent 

nehézséget.

German József polgármester:
Áprilisban kell majd leadni az első közös hivatali pénzügyi jelentést, utána havonta. Addigra az új 
kollégának be kell tanulnia, mert komoly kockázata lehet, ha nem megfelelően működik a pénzügyi 
rész.



8

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Át kell gondolnunk a továbbiakat illetően, hogy ki milyen feladatot fog ellátni. Minden dolgozóval 
átbeszélem, és bízom benne, hogy február végéig sikerül véglegesíteni az új elképzeléseket, és továbbra 
is jól fog működni a hivatal.  

Székely András Sándor alpolgármester:
Szeretnék kérni az átállással kapcsolatos feladatokról egy összesítést.

A jegyző elmondta, hogy szerinte ennek nincs értelme, mert ha legközelebb ilyen előfordul - ami 5 év 
múlva lehetséges - már biztosan változnak a feladatok, hiszen folyamatosan változnak az informatikai 
rendszerek.

German József polgármester:
Én pedig szeretnék kérni egy operatív feladatlistát, ki mit csinál, a feladatokat nyomon tudjuk követni. 
Betegség esetén is ki kell alakítani a helyettesítési rendet. 

Árpásné Schlenk Judit jegyző: A helyettesítés nem könnyű feladat, hiszen egy anyakönyvvezető 
tanfolyama, vizsgái fél, évet legalább igénybe vesznek, a pénzügyi dolgozóról nem is beszélve.

Nerpel Árpádné érdeklődő felvetette, hogy jó lenne a közös hivatallal kapcsolatban a lakosságot 
tájékoztatni valamilyen formában, mert sokan nem tudnak róla, hogy Nógrád a székhely.

A polgármester elmondta, hogy a honlapra fel fog kerülni egy tájékoztató, valamint hamarosan sor 
kerül egy falugyűlésre, ott majd fel is tehetik a lakosok kérdéseiket.
A testületi tagok megbeszélték, ha a közös hivatallal kapcsolatban kérdés merül fel a lakosság részéről, 
mivel indokolják a székhelyváltozást.

6./ Különfélék
cseh kapcsolatfelvétel, UPC-nek hozzájárulás

Előadó: German József polgármester
Árpásné Schlenk Judit jegyző

German József polgármester:
Arra gondoltam, hogy minél előbb még március elején jó lenne, ha tartanánk egy falugyűlést ott 
ismertetnénk az eddig eltelt időszak problémáit, és az eddigi eredményeket.

A képviselőtestület tagjai a polgármester által elmondottakkal egyetértettek.

Ezután elhangzott, hogy a polgármester március 8-án vasárnap délután javasolja a falugyűlés 
megtartását, mert az az elmúlt időszakban is általában vasárnap volt.

German József polgármester:
Az előző képviselőtestület hozott egy határozatot azzal kapcsolatban, hogy nem kívánnak a 
továbbiakban kapcsolatot tartani Tvarozna Lhotával, annak ellenére, hogy az elmúlt években volt több 
jól sikerült találkozás volt. Itt voltak a 300 éves rendezvényen is, ahol nagyon jól érezték magukat. 
Idén valószínűleg meg fognak hívni minket április 18-án.
Az házi berkenye lehet az összekötő kapocs a két falu között.
A cseh nagykövet úr is támogatja és szorgalmazza a kapcsolatot és az együttműködést, ehhez akár 

még anyagi támogatás is megpályázható.
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Régebben volt német kapcsolat, de úgy tudom idősödő település, és nagyon messze van, nehéz egy 
kapcsolatot felépíteni és ápolni. A környékbeli falvaknak is vannak testvértelepülései.

A polgármester ismertette a cseh nagykövet úr által írt levelet.

Ezután a képviselőtestület úgy határozott, visszavonja korábbi 34/2019. (VI. 17.) számú határozatot, 
és támogatja a csehországi településsel a további, testvértkapcsolati együttműködést. A polgármester 
javaslatát támogatva keresi még további kapcsolat lehetőségét Németország, Szlovákia, 
Lengyelország, Erdély és Ukrajna irányába, vagyis német vagy magyarlakta területeken.

A képviselőtestület tagjai ezután egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi 
határozatot hozzák:

3/2020.(I.27.) képviselő-testületi határozat
Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete visszavonja a 
34/2019. (VI.17.) határozatát, és úgy dönt, hogy törekszik a csehországi 
Tarozsna Lhota településsel testvértelepülési kapcsolatokat kialakítani.
Keresi továbbá annak lehetőségét, hogy német vagy magyar lakta 
településsel kapcsolatot létesítsen.
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról 
intézkedjen, és arról a testületnek számoljon be.
Határidő: azonnal és értelemszerű
Felelős: polgármester 

A napirend keretében Székely András Sándor alpolgármester részletesen ismertette a UPC optikai 
kábellel kapcsolatos Berkenye RF hálózatának rekonstrukciójára vonatkozó terveket. Javasolta, hogy 
a hozzájárulás az alábbi feltételekkel legyen megadva: a tervező a kivitelezés előtt 2 héttel értesítse az 
önkormányzatot a munka megkezdéséről. A munkavégzés közben legyen lehetőség konzultációra, és 
az önkormányzat részéről ellenőrzésre, a munka nyomon követésére. 

A képviselőtestület elfogadva az alpolgármester javaslatát ezután egyhangúan (5 igen, 0 
ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi határozatot hozza:

4/2020.(I.27.) képviselő-testületi határozat
Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete a UPC Berkenye 
RF hálózat rekonstrukciójával kapcsolatban az érintett területek 
tulajdonosi és közútkezelői hozzájárulását az alábbi feltételekkel adja 
meg:
A tervező a kivitelezés előtt 2 héttel értesítse az önkormányzatot a munka 
megkezdéséről. A munkavégzés közben legyen lehetőség konzultációra, 
és az önkormányzat részéről ellenőrzésre, a munka nyomon követésére.
A testület felkéri a polgármestert, hogy a fentieknek megfelelően a 
tulajdonosi és közútkezelői hozzájárulást adja meg, és a határozat 
végrehajtásáról gondoskodjon.
Határidő: azonnal és értelemszerű
Felelős: polgármester 
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Nerpel Árpádné tájékoztatta arról a jelenlévőket, hogy Kucsera Réka az óvodában elkezdte a 
gyerekeknek a német tánc oktatását.

Nerpel Árpádné és Kállai-Rácz Andrea 20 óra 17 perckor távoztak az ülésteremből.

Ezután az 7. napirend megtárgyalásával zárt ülésen folytatódott a képviselőtestületi ülés

Kmf.

German József Árpásné Schlenk Judit
polgármester                                                 jegyző


